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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Novák Katalin, tárca nélküli miniszter (családokért 
felelős) 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogy áll a demencia stratégia?" 

Tisztelt Miniszter Asszony!

Nemzetközi  adatok  szerint  már  a  60–65  éves  embereknek  is  mintegy  5  százaléka  szenved
demenciában, a 90 éveseknél ez az arány már 50 százalék. A betegek legnagyobb része Alzheimer-
kóros.  A téma súlyosságát  jelzi,  hogy az  Egészségügyi  Világszervezet  2015-ben népbetegséggé
nyilvánította  a  demenciát,  ennek  megfelelően  sok  ország  elkészítette  már  a  nemzeti
demenciastratégiáját. Magyarország nem tartozik közéjük.

Annak ellenére sem, hogy a magyar társadalom elöregedése miatt ma Magyarországon legalább 250
ezer  alzheimeres  él,  de  ha  a  hozzátartozókat  is  figyelembe  vesszük,  egymillió  embert  érint  a
betegség. Ez beláthatatlan egészségügyi, társadalmi, gazdasági katasztrófával fenyeget.

Magyarországon  a  Nemzetközi  Alzheimer  Társaságot  a  Feledékeny  Emberek  Hozzátartozóinak
Társasága képviseli. Ők több éve és több alkalommal fordultak a kormányhoz és szorgalmazták a
stratégia kialakítását, de előrelépés nem történt.

Az elmúlt évben egy sajtómegkeresésre az egészségügyi államtitkárság így válaszolt: „A demencia,
illetve az Alzheimer-kór a következő évek egyik legnagyobb társadalmi kihívása,  így az érintett
szakterületekkel – az egészségügyi, családügyi és a szociális szakterülettel – közösen dolgozunk
olyan koncepció kialakításán, mely a betegség lehetséges megelőzésén és kezelésén túl reagál a
kérdéskör társadalmi vonatkozásaira is, természetesen a szakmai szervezetek bevonásával.”

Kérem tisztelt miniszter asszonyt, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1.) Mikor keszül el végre a nemzeti demenciastatégia? 



2.) Amennyiben folyik a stratégia kialakítása, abban az esetben pontosan kiket, milyen szakmai és
civil szervezeteket vontak be az egyeztetésekbe? 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020. október 14.
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